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مرگ ۲۴۹۰ نفر بر اثر مصرف موادمخدر در ۶ ماه 
نخست سال جاری

۲۴۹۰ نفر در نیمه نخست سال جاری بر اثر سوءمصرف مواد مخدر در کشور جان 
خود را از دست دادند و از این تعداد ۲۱۲۳ نفر مرد و ۳۶۷ نفر زن بودند.

به گزارش ایرنا از سازمان پزشکی قانونی کشور، در ۶ ماهه نخست سال جاری آمار تلفات 
ناشی از سوءمصرف مواد مخدر در مقایسه با مدت مشابه سال قبل ۶.۵ درصد افزایش یافت. 
بر اس��اس این گزارش و بر اساس نوع ماده مصرف ش��ده در متوفیان سوءمصرف مواد، ۵۴۴ 
نفر بر اثر مصرف مواد مخدر، ۱۱۲ نفر مواد محرک یا توهم زا و ۱۰۶۸ نفر نیز بر اثر مصرف 

داروهای مخدر )همچون متادون و ترامادول(، جان خود را از دست داده اند.
۷۶۶ نفر نیز بر اثر مصرف همزمان چند دسته مواد در این مدت جان باخته اند.

اما بنا بر آمارهای موجود در س��ازمان پزش��کی قانونی کش��ور، آمار تلفات سوءمصرف مواد 
مخدر در س��ال گذشته)۱۳۹۹(، نسبت به س��ال قبل از آن با رشد ۳.۷ درصدی مواجه بوده 
است. در سال ۱۳۹۹، ۴۶۳۷ نفر بر اثر اعتیاد در کشور جان باختند که در ۱۰ سال گذشته 

بیشترین رقم مرگ ناشی از سوءمصرف مواد را در برمی گیرد.
عمده ارجاعات روان پزشکی قانونی در حوزه اعتیاد، جهت بررسی مسئولیت کیفری است

رییس بخش روان پزش��کی قانونی اداره کل پزش��کی قانونی اس��تان ته��ران، در خصوص 
ارجاعات این بخش در حوزه مواد مخدر، گفت: عمده ارجاعات بخش روان پزشکی قانونی در 
موضوع اعتیاد مربوط به افرادی است که در اثر مصرف مواد روانگردان یا مخدر مرتکب جرم 

شده اند و برای اظهار نظر در خصوص مسئولیت کیفری به این سازمان ارجاع می شوند.
مهدی صاب��ری افزود: علاوه بر این ارجاع زندانیان برای عدم تحمل حبس و نیز اختلالات 
حین حبس از دیگر دلایل حضور مصرف کنندگان مواد مخدر در بخش روان پزشکی قانونی 
است. وی به مراجعه خانواده های فرد معتاد به بخش معاینات روان پزشکی قانونی نیز اشاره 
و تصریح کرد: گاهی ارجاعات ما از س��وی خانواده ها و به ویژه همسران افراد معتاد است که 
برای حضانت فرزند و یا سختی های زندگی با این افراد در مراکز معاینات سازمان حضور می 
یابند و کارشناسان حوزه روان پزشکی با توجه به شرایط و ضوابط موجود نسبت به درخواست 

آنان اظهار نظر کرده و نظر کارشناسی خود را به مراجع قضایی اعلام می کنند.
رییس بخش روان پزشکی قانونی در بخش دیگری از سخنان خود نقش خانواده ها و شیوه 
درس��ت تربیت فرزندان در پیش��گیری از گرایش آنان به مواد مخدر و هر نوع جرم و بزه را 
بس��یار مؤثر دانست و اظهار داش��ت: در موارد زیادی افراد در پی سهل انگاری خانواده ها در 
دام اعتیاد گرفتار می ش��وند و به دنبال آن ممکن اس��ت جرم یا بزهی نیز مرتکب شوند که 
ناشی از گرایش آنان به مواد مخدر است. وی ادامه داد: با وجود نقش مهم خانواده در تربیت 
نوجوان��ان، اما در برخی مواقع ارجاعات بخش روان پزش��کی قانونی که عمدتا افراد بالای ۲۰ 
س��ال هستند، نش��ان می دهد فرد زمانی دچار اعتیاد و به دنبال آن ارتکاب جرم شده که از 
زیر چتر حمایتی خانواده خارج شده است و پدر و مادر نمی توانند بر مراودات و دوستان آنان 
نظارت کامل داش��ته باشند. صابری خاطرنشان کرد: با این وجود حساسیت منطقی خانواده 
به رفتار فرزندان و حتی حساسیت نسبت به تغییر رفتار همسر و همچنین برخورد درست با 
این افراد در صورت گرایش آنان به مواد مخدر می تواند تا حد زیادی از بحرانی شدن شرایط 
و ارتکاب هرگونه جرم و تخلف جلوگیری کند. رییس بخش روان پزشکی قانونی در خصوص 
رفتارهایی که باید موجب حساس��یت خانواده ش��ود، گفت: توجه به برخی علائم و تغییرات 
رفتاری به خانواده در پیش��گیری از عواقب غیرقابل جبران کمک می کند، از جمله س��اعات 
غیر متعارف رفت و آمد و تماس های خارج از قاعده ای که تمایل ندارند اعضای خانواده در 
مورد آن مطلع شوند. وی افزود: رفتارهای پرخاشگرانه غیرعادی و یا تغییر رفتار و بدبینی های 
غیر منطقی و بدون توجیه، مخفی کاری و یا س��رقت پول و اش��یا قیمتی از خانه و ... نش��ان 
دهنده گرایش احتمالی جوانان به اعتیاد اس��ت که خانواده ها باید با برخورد درس��ت به این 
موضوع رسیدگی کنند. به گفته صابری، بطور قطع آگاه شدن از گرایش جوانان به مواد مخدر 
و آگاهی از علائم و نش��انه های اولیه و انجام مش��اوره های درس��ت می تواند از گرفتار شدن 

جوانان در دام اعتیاد و به تباهی کشاندن افراد جلوگیری کند.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه تأکید کرد:

ضرورت توجه به سبد سهام داری و سرمایه گذاری 
برای فولاد مبارکه

 مدیرعام��ل ش��رکت فولاد مبارک��ه گفت: نباید منابع مالی ش��رکت صرفا ب��ه نقدینگی و 
س��ودآوری محدود ش��وند، بلکه سبد سهام داری و سرمایه گذاری نیز باید به منابع مالی اضافه 
ش��وند و در این صورت اس��ت که ظرف چند ماه می توان به یک اس��تراتژی بلندمدت کارآمد 
رس��ید. محمدیاس��ر طیب نیا، در جلسه کمیته عالی تحول این ش��رکت که با موضوع »تدوین 
جهت گیری های استراتژیک آینده فولاد مبارکه« برگزار شد، با تأکید بر ضرورت تسریع در اجرای 
پروژه های جاری ف��ولاد مبارکه اظهار کرد: پروژه های مرتبط با پایداری، تولید، افزایش بهره وری، 

کاهش ضایعات، افزایش تاب آوری و توازن در زنجیره تولید در اولویت شرکت قرار دارند.
لزوم تدوین برنامه های بلندمدت برای فولاد مبارکه

وی با تأکید بر ضرورت ترسیم افق چشم انداز ۱۴۱۰ و ۱۴۵۰ در فولاد مبارکه افزود: از امروز باید 
برای تدوین برنامه های بلندمدت برای افق ده س��اله و پنجاه ساله اقدام کنیم و در پروژه های فولاد 
مبارکه سهمی برای تبدیل شدن به یک شرکت موفق همچون شرکت های نامدار جهانی داشته 
باشیم؛ چراکه فولاد مبارکه باید در تراز شرکت های موفق و مشهور جهان همچون پوسکو، ال. جی 
و تویوتا قرار داشته باشد.مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه با بیان اینکه اگر قرار است تنها به حفظ 
سهم کمّی فولاد در کشور بیندیشیم، به طور قطع این جایگاه و سهم را نیز از دست خواهیم داد، 
خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه برای افزایش و حفظ سهم کمیّ خود از تولید فولاد، تنها نباید به فکر 
احداث و ایجاد واحد جدید برای تولید باش��د؛ چراکه در حال حاضر این شرکت در مجموعه های 
مختلف صنعتی و معدنی همچون »گل گهر« به عنوان یکی از تولیدکنندگان فولاد، سهام دار عمده 

است؛ بنابراین بهتر است به ترکیب سهام داران گروه فولاد مبارکه اندیشیده شود.

محکومیت 3میلیاردی مرغدار متخلف
ساری- رییسی به گزارش روابط عمومی تعزیرات حکومتی استان  مازندران یداله ملکی مدیر کل 
تعزیرات حکومتی استان مازندران گفت:با  گزارش بازرسین سازمان صنعت ،معدن وتجارت مبنی 
بر عرضه خارج از شبکه مرغ زنده توسط متصدی واحد مرغداری  پرونده تشکیل وجهت رسیدگی 
به این اداره کل ارسال شد. وی افزود : شعبه دوم تعزیرات حکومتی شهرستان نور پس از بررسی 
تخلف انتسابی را محرز دانسته و متهم را به مبلغ ۳ میلیارد ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم 
کرد. ملکی تصریح کرد  : پرونده با اعتراض متهم به شعبه دوم تجدید نظر استان ارجاع و شعبه 

مذکور پس از بررسی های لازم رای صادره شعبه بدوی را تائید وقطعی اعلام کرد

در میان استقبال علاقمندان؛

کتاب عکس » سامون « در هفته مازندران رونمایی شد
  ساری- رییسی  به گزارش روابط عمومی حوزه هنری مازندران کتاب عکس »سامون« با آثاری 
از ۶۰ هنرمند از سراسر استان با هدف ثبت، احیا، بازشناسی و معرفی مولفه های فرهنگی و زیست 
بوم مازندران، به عنوان تولید تازه این مرکز به مرحله چاپ رسید و پنجشنبه ۲۰ آبان ماه  ساعت 
۱۵ در حوزه هنری مازندران رونمایی شد.  »مهدی معصومی گرجی« رییس حوزه هنری مازندران 
طی سخنرانی کوتاهی در این برنامه گفت:  مجموعه فرهنگی هنری حاضر در  بخش های آداب، 
آیین و باورها، معماری، مناظر و طبیعت، کار و تلاش ) سبک زندگی(،  محرم و دفاع مقدس آماده 
شده که در مجموع بیش از ۱۵۰ عکس را در خود جای داده است. وی که مسئولیت خانه عکاسان 
حوزه هنری مازندران را نیز عهده دار است ادامه داد: این مرکز تا کنون توانسته با پروراندن عکاسان 
جوان مستعد، متعهد و علاقمندی، پا در مسیر تازه ای گذاشته و به جریان سازی این هنر در استان 
کمک کند. این مقام مسئول با اشاره به فرارسیدن هفته مازندران افزود: با توجه به ویژگی عکسهای 
موجود در این مجموعه باید گفت سامون به  بازنمایی تمام عیار فرهنگ استان می پردازد و یک 
اثر کم نظیر با حضور خیل عکاسان حرفه ای استان است.  »معصومی گرجی« همچنین با اشاره 
به پتانسیل بالای مازندران در هنر عکاسی و فعالیت گسترده عکاسان هنری در استان گفت: اغلب 
عکاس��ان این مجموعه از عنوان داران ملی و بین المللی اس��تان هستند و ما تصمیم داریم پس از 
انتشار اولین مجموعه عکس سامون ) در صورت مساعد بودن جمیع شرایط( کتاب های دیگری 
نیز در ادامه همین مجموعه به چاپ برس��انیم. همچنی��ن در بخش دیگری از این محفل » علی 
رمضانی پاجی« _دکترای تاریخ و محقق_ ضمن تاکید بر ویژگیهای عکاسی و ارتباط بیواسطه آن 
با مخاطب گفت: کتاب عکس سامون، چشم انداز قابل توجهی از فرهنگ و آداب مازندران است و 
تماشای عکسهای آن قابلیت و برجستگی فکری و دیدگاهی عکاسان را به نمایش میگذارد. اینکه 

هر عکاس نگاه و نظر ویژه و مستقل خود را در ارائه سوژه دارد.
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معاون درمان دانش�گاه علوم پزشکی تبریز با 
اشاره به واکسیناسیون ۸۱ درصدی افراد بالای 
۱۲ سال آذربایجان شرقی، گفت: ۶۱ درصد از این 

میزان هر دو دُز واکسن را دریافت کرده اند.
دکتر ج��واد احمدیان در ی��ک گفت وگوی خبری 
در رابطه با وضعیت کرونایی آذربایجان شرقی اظهار 
کرد: تعداد کل بس��تری های اس��تان ۷۰۸ نفر است 
ک��ه از این تعداد ۲۲۱ نفر در بخش مراقبت های ویژه 

بستری هستند.
وی ب��ا بیان اینکه در ۲۴ س��اعت گذش��ته ۸۴ نفر 

از همشهریان در بیمارستان های استان بستری شده 
اند، خاطرنش��ان کرد: در همین م��دت ۱۲ نفر بر اثر 

ابتلا به کرونا جان باختند.
احمدیان اف��زود: مجم��وع کل نمونه های کرونایی 
گرفته شده طی ۲۴ س��اعت گذشته، ۸۳۸ مورد بود 

که ۲۲۱ مورد آن مثبت گزارش شد. 
وی در مورد رنگ بندی شهرستان های آذربایجان 
شرقی خاطرنشان کرد: رنگ بندی کرونایی شهرهای 
اس��تان تغییری نکرده و مرن��د و جلفا همچنان قرمز 

هستند و رنگ کرونایی  تبریز نیز زرد  است.

سرپرس�ت معاون�ت آموزش و مش�ارکت های 
مردمی س�ازمان حفاظت محیط زیس�ت کشور 
با اش�اره به اولویت مسائل معیشتی محیط بانان 
گفت: رویکرد جدیدی از جایگاه و وظایف محیط 
 بانان کش�ور بازتعریف می ش�ود و بر این اساس 

آنان هویت تازه ای پیدا می کنند.
نورال��ه مرادی در جمع محیط بانان شهرس��تان اهر 
با اش��اره به این که محیط بانی جزو شغل های مقدسی 
است که آیندگان به این نتیجه خواهند رسید، افزود: 
هویت بخشی، بازتعریف محیط بانی و توجه به معیشت 
و درآمد محیط بانان جزو برنامه های سازمان حفاظت 

محیط زیست است.
وی خاطرنش��ان کرد: شاید فعالیت های محیط بانان 
در جامعه ملموس نباشد اما شغل این مردان طبیعت 

حفاظت از میراث نسل های آینده است.
سرپرس��ت معاونت آموزش و مشارکت های مردمی 
س��ازمان حفاظت محیط زیس��ت بر لزوم همکاری با 
رس��انه ها و س��ازمان های مردم نهاد در راستای جلب 
مش��ارکت های مردم��ی به جهت حفاظ��ت از محیط 
زیس��ت تأکید کرد و گفت: محیط زیس��ت متعلق به 
یک نسل نیست و س��ازمان های مردم نهاد و رسانه ها 
با ارتباط تنگاتنگ می توانند فرهنگ حفاظت محیط 

زیست را گسترش دهند.
مرادی اضافه کرد: عمده ی فعالیت سازمان حفاظت 
محیط زیس��ت »رس��انه محور« اس��ت، به طوری که 

رسانه ها و خبرنگاران تابه حال به عنوان بازوی توانمند 
سازمان بوده اند و تأثیرگذاری رسانه ها در شکل گیری 
فرهنگ حفظ محیط زیس��ت در جامعه قابل کتمان 
نیس��ت. وی افزود: س��ازمان حفاظت محیط زیس��ت 
با کمبود نیروی انس��انی و تجهیزات مواجه اس��ت از 
این رو رس��انه ها و سازمان های مردم نهاد این خلأ را به 
نوعی جبران کرده اند و هش��دارباش های خبرنگاران و 
سازمان های مردم نهاد برای حفظ محیط زیست قابل 

تقدیر است.
وی واگذاری امور به مردم و تقویت مش��ارکت های 
مردم��ی در حوزه محیط زیس��ت را جزو رویکردهای 
جدید س��ازمان حفاظت محیط زیس��ت عنوان کرد و 
یادآور شد: سمن های محیط زیست در کشور حمایت 
و تقویت می شوند، زیرا که معتقدیم سمن های مردمی 
در مناط��ق مختلف کش��ور از جمله اهر و ارس��باران 

می توانند نقش مؤثری ایفاء کنند.

ریی�س کمیس�یون ورزش ش�ورای اس�امی 
کانشهر تبریز گفت: تقریبا نظر اعضای شورای 
اس�امی این ش�هر با احی�ای س�ازمان ورزش 

شهرداری تبریز مثبت است.
پرویز ه��ادی، در گفت  و گو ب��ا خبرنگاران با بیان 
اینکه امروز ق��رار بود لایحه احیای س��ازمان ورزش 
شهرداری تبریز در صحن علنی شورای اسلامی ارایه 
ش��ود، افزود: با توجه به اینکه جلس��ه امروز شورای 
اسلامی زودتر از موعد مقرر به اتمام رسید، رسیدگی 
به لایحه احیای این س��ازمان به جلسه فوق العاده روز 

سه شنبه شورای شهر موکول شد.
وی اظهار داشت: در جلسه امروز شورا، زمان طرح 
و بح��ث برای این لایحه ۴۰ دقیقه پیش بینی ش��ده 
بود، اما به علت اتمام زودتر از موعد مقرر جلسه، زمان 

لازم برای ارایه این طرح وجود نداشت.
هادی، ادامه داد: امید اس��ت لایحه احیای سازمان 

ورزش ش��هرداری تبریز در صحن ش��ورا رای لازم را 
اخذ و بعد از چهار س��ال فعالیت این س��ازمان دوباره 

از سرگرفته شود.
وی یادآوری کرد: جلس��ه امروز ش��ورای اس��لامی 
تبریز به دلیل حضور اعضا در مراس��م تشییع جنازه 
پدر ش��هید و رزمنده دوران دفاع مقدس و مداح اهل 
بیت ش��ادروان حاج بیوک آقا آسایش جاوید زودتر از 

موعد مقرر به اتمام رسید.
سازمان ورزش شهرداری تبریز به عنوان بستر اصلی 
پیش��رفت ورزش قهرمانی این شهر حدود چهار سال 

قبل و با تصمیم اعضای شورای پنجم منحل شد. 
این تصمیم که با استدلال ضرورت تلاش شهرداری 
برای توس��عه ورزش همگانی و جلوگی��ری از هزینه 
کرده��ای کلان برای ج��ذب بازیکنان و اعضای کادر 
فنی تیم ها در رش��ته های مختلف اتخاذ شد، آسیب 

جدی به ورزش قهرمانی تبریز  وارد آورد.
ش��هرداری تبریز تا آن زمان تیم های مدعی لیگ 
های برتر کشوری در رش��ته های فوتبال، بسکتبال، 
والیبال، دوچرخه س��واری و .. داشت که همگی پس 

از آن  منحل شدند.
ناظ��ران محلی در هم��ان زمان اع��لام کردند که 
ش��ورای ش��هر تبریز به جای تصوی��ب  طرح انحلال 
س��ازمان ورزش ش��هرداری، بهتر است طرحی مبنی 
بر ضرورت اس��تفاده از استعدادهای محلی در ورزش 

قهرمانی تصویب کند.

سرپرست معاونت آموزش:

 توجه به معیشت محیط بانان اولویت سازمان حفاظت 
محیط زیست است

رئیس کمیسیون ورزش:

نظر اعضای شورای اسلامی تبریز به احیای سازمان ورزش 
شهرداری مثبت است

زعفران کاران بناب شهرستان مرند با وجود تولید مرغوب ترین 
زعفران ایران به دلیل نبود صنایع تبدیلی هر س�ال متحمل زیان 

می شوند.
ب��ه گزارش ایرنا، زعفران به عنوان یکی از گران بهاترین گل های جهان 
جای��گاه ویژه ای در بی��ن محصولات صنعتی و صادرات��ی ایران دارد که 
پیش تر در ش��مال شرق کشور کاشته می ش��د و در دهه های اخیر  در 
آذربایجان  شرقی برای اولین بار در شهر بناب جدید از توابع مرند کاشت 

و برداشت شده است.
ای��ن گیاه یک محصول اس��تراتژیک ب��وده و جایگاه وی��ژه ای در بین 
محص��ولات صنعت��ی و صادراتی ایران دارد. در ح��ال حاضر ایران بزرگ 

ترین تولیدکننده و صادرکننده زعفران در جهان است .
معاون امور باغبانی جهاد کش��اورزی آذربایجان شرقی با اشاره به آغاز 
کش��ت زعفران از سال ۱۳۷۵ در اس��تان،  اظهار کرد: این محصول برای 
اولین بار در شهر بناب مرند همراه با آزمون و خطا کشت شده و با توجه 
به نتایج خوب به دس��ت آمده، به مرور زمان کش��اورزان برای کشت این 

محصول رغبت زیادی نشان دادند.
صابر بیگ لک افزود: توس��عه کش��ت زعفران به دلیل درآمدزایی بالا و 
مصرف آب پایین در مناطقی که مشکل آب دارند به خصوص شهرستان 
مرند در حال گس��ترش اس��ت  چرا که آبیاری این محصول زمانی انجام 

می شود که آبیاری سایر محصولات کشاورزی به اتمام رسیده است.
وی خاطرنشان کرد: ویژگی مطلوب این محصول، حداکثر بهره وری با 
حداقل مصرف آب اس��ت به طوری که کشت زعفران سالانه به سه هزار 
تا سه هزار و ۵۰۰  مترمکعب آب نیاز دارد در حالی که سایر محصولات، 

نیاز آبی هشت هزار مترمکعبی و حتی بالای ۱۰ هزار مترمکعب دارند.
بیگ لک اضافه کرد: با توجه به شرایط خشکسالی و اقلیمی استان طی 
س��ال های گذشته، توسعه کش��ت محصولات کم آب بر جزو اولویت های 
برنامه های جهادکش��اورزی بوده و در این راستا محصول زعفران در کنار 
محصولاتی چون عناب، سنجد و پسته می تواند گزینه خوبی برای اصلاح 

الگوی کشت باشد.
وی با بیان این که وقتی عملکرد مطلوبی با کش��ت محصولات به دست 
نیاید، کشت زعفران با نیاز آبی پایین توصیه می شود،افزود: زعفران گیاه 

علفی چندس��اله اس��ت و بعد از یک بار کاش��ت پیاز می توان تا ۱۰ سال 
محصول از آن برداشت کرد.

بیگ لک نیاز آبی زعفران را سالانه حداکثر سه بار دانست و گفت: اولین 
دوره این آبیاری، اواخر شهریور و اوایل مهرماه بوده و دوره های بعدی آن 
اگر خشکس��الی باش��د به صورت تکمیلی بعد از عید انجام می شود و اگر 

ترسالی باشد دوره سوم آبیاری نمی شود.
معاون امور باغبانی جهاد کشاورزی آذربایجان شرقی در خصوص زمان 
کاشت این محصول،خاطرنشان کرد: بهترین زمان کاشت برای زعفران از 
لحاظ علمی، خرداد ماه است اما با توجه به وضعیت منطقه، معمولا کشت 

این محصول از ۱۵ شهریور آغاز شده و تا دهه اول مهر ادامه می یابد.
بیگ لک در خصوص نحوه کاش��ت زعفران نیز گفت: با آماده س��ازی 
زمین جهت کشت، پیاز زعفران به میزان پنج الی هفت تن و یا حتی ۱۰ 
تن به ازای هر هکتار کاش��ته می ش��ود که بستگی به تراکم کشت دارد و 

معمولا تا ۱۰ تن پیاز در هر هکتار می تواند پاسخگوی مزارع باشد.
وی با بیان این که برداش��ت زعفران با توجه به شرایط اقلیمی، در آبان 
ماه انجام می ش��ود، اظهار کرد: متوسط عملکرد تولید این محصول، ۴.۶ 
کیلوگرم در هر هکتار بوده و در مزارع شاخص حتی تا ۱۰ کیلوگرم قابل 
برداشت است و این مقدار متوسط عملکرد از میانگین کشوری بالا است. 
بیگ لک با بیان اینکه آذربایجان شرقی در حوزه تولید زعفران، رتبه ۱۷ 
کش��وری و با دارا بودن سه دهم درصد از سطح زیرکشت زعفران کشور 
دارای رتبه ۱۱ اس��ت، افزود: با توجه به این که مزارع زعفران از سال ۷۵ 

در اس��تان ایجاد شده و تاکنون این روند در حال توسعه است، اکنون در 
۳۶۷ هکتار اراضی س��طح استان این محصول کشت شده و میزان تولید 

آن در سال جاری، ۱.۷ تن برآورد می شود.
وی خاطرنشان کرد: محصول زعفران در تمامی شهرستان های ۲۱ گانه 
استان کشت شده و شهرستان  مرند با سطح زیر کشت ۲۰۲ هکتار، قطب 
تولید زعفران اس��تان بوده و شهرستان های میانه و آذرشهر در رتبه های 
بعدی قرار دارند. معاون امور باغبانی جهاد کش��اورزی آذربایجان شرقی 
با اش��اره به اش��تغالزایی یک هزار و ۲۰۰ نفری کاشت زعفران در استان، 
گف��ت: با تلاش و پیگیری های انجام ش��ده، برای اولین ب��ار بیمه مزارع 
زعفران کاران از طریق صندوق بیمه کشاورزی استان عملیاتی می شود.

رئیس جهاد کشاورزی بناب مرند در گفت وگو با ایرنا اظهار کرد: ۲۱۰ 
هکتار در سطح شهرستان مرند زیر کشت زعفران است که از این میزان 
۱۸۰ هکتار معادل ۸۶ درصد س��طح زیر کشت در حوزه جهادکشاورزی 

بناب مرند قرار دارد.
فریدون بام��دادی گفت: از این ۸۶ درصد، ۵۰ درصد مربوط به ش��هر 
بناب مرند است و امیدواریم با حل مشکلات زیرساختی و مکانیزه کردن 
کشت زعفران، بتوانیم سطح زیر کشت این محصول استراتژیک را توسعه 

داده و باعث ارزآوری و رونق اقتصاد کشاورزی در منطقه شویم.
مس��ئول صنایع تبدیلی جهاد کشاورزی شهرس��تان مرند نیز گفت: با 
توجه به اینکه زعفران یک گیاه گران قیمت و اس��تراتژیک است بنابراین 
برای اینکه بتوانیم مدت زمان طولانی از آن اس��تفاده کنیم نیاز است که 

محصول فرآوری و به بهترین شکل بسته بندی شود.
پروانه رضایی فر خاطرنش��ان کرد: در شهرستان مرند چهار واحد بسته 
بندی وجود دارد که ۲ تا صنعتی و ۲ تا نیمه صنعتی اس��ت و ۳۰ درصد 
زعفران تولیدی شهرستان به صورت بسته بندی و بقیه به صورت فله ای 
به فروش می رسد. وی در مورد اهمیت بسته بندی گفت: با بسته بندی، 
رنگ، بو و رطوبت محصول حفظ می شود و حمل و نقل آن نیز آسان شده 

و باعث صادرات محصول و ایجاد ارزش افزوده می شود.
ش��هردار بناب مرند نی��ز با بیان این که اغلب کش��اورزان اهل بنابی به 
کشت زعفران مشغول هستند، گفت: سالانه بین ۵۰۰ الی ۵۵۰ کیلوگرم 

زعفران خشک برداشت می شود.

زیان زعفران کاران مرند از نبود صنایع تبدیلی

فرماندار بناب گفت: ش�ورا و ش�هرداری باید به دور از سیاسی 
کاری و جناح بازی تنها به فکر خدمت به مردم و توسعه و عمران 

و آبادانی شهر باشند.
به گزارش ایرنا، شهریار فتحی در آیین تودیع و معارفه شهرداران سابق 
و جدید ش��هر خوش��ه مهر با بیان اینکه روند ادامه دار قطار توسعه شهر 
خوشه مهر به تعامل و همدلی بین شورا و شهرداری بستگی دارد، اظهار 
کرد: وجود همدلی بین اعضای شورای اسلامی شهر خوشه مهر با انتخاب 
ش��هردار خود را نشان داد و امیدواریم این فضای همدلی همچنان ادامه 
یابد. وی اضافه کرد: خود را موظف به حمایت از ش��ورا و ش��هرداری می 
دانیم و تا زمانی که آنان در راس��تای خدمت ب��ه مردم قدم برمی دارند، 
موظف به حمایت هس��تیم ولی در غیر این ص��ورت در برابر هرگونه بی 

قانونی از طرف هرکسی که باشد، خواهیم ایستاد.
وی ش��وراها را برآمده از رأی مردم دانست و تشریح کرد: اعضای شورا 
باید پاسخگوی اعتماد مردم باشند و گرنه مردم فرق افرادی را که تلاش 
می کنند با کس��انی را که عکس یادگاری برای انتشار در فضای مجازی 

می گیرند، به خوبی تشخیص می دهند.
فتحی از شورای اسلامی و شهردار خوشه مهر خواست شهر را به گونه 
ای مدیریت کنند که بالای شهر و پایین شهر وجود نداشته باشد و توسعه 

نیز به صورت متوازن اتفاق بیفتد.
وی در ادامه همچنین از ش��هردار جدید خوش��ه مهر خواست با توجه 
به وجود مس��ائل و مش��کلات اقتصادی در کش��ور برای ایجاد امکانات و 

زیرساخت ها در شهر خوشه مهر، پیگیری مستمری داشته باشد.

مدیرکل امور ش��هری و شوراهای اسلامی استانداری آذربایجان شرقی 
نیز گفت: امروزه مدیریت ش��هری با چالش های زیادی روبرو بوده و لازم 

است برای مقابله با این پدیده ها برنامه داشته باشیم.
منص��ور طالب پ��ور در با بیان اینکه توزی��ع ناعادلانه ثروت مهاجرت و 
پدیده حاشیه نشینی را به وجود آورده است؛ اظهار کرد: شهر بناب نیز با 

این پدیده دست و پنجه نرم می کند.
وی ب��ا بیان اینکه برای مدیریت ش��هری به داش��تن مدی��ران باتجربه 
نیازمند اس��ت، تش��ریح کرد: امروزه دیگر با دیدگاه های س��نتی و افکار 
سنتی نمی شود شهر را اداره کرد و باید با بالابردن دانش و اطلاعات خود 

انتظارات مردم را برآورده کنیم.
مدیرکل امور ش��هر و شوراهای اسلامی اس��تانداری آذربایجان شرقی 

یادآور شد: در اجرای پروژه ها مشارکت های مردمی حرف اول را می زند 
و اگر مردم را در اجرای پروژه های س��رمایه گذاری با خود همراه کنیم، 

قدم های خوبی را در توسعه و عمران و آبادانی شهر خواهیم برداشت.
طالب پور در ادامه ضمن تقدیر و تش��کر از زحمات ۳۰ ماهه یوس��ف 
زاده، شهردار سابق خوشه مهر،  پرویز کشاورز را به عنوان شهردار جدید 

این شهر معرفی کرد.
نماینده مردم بناب و خوشه مهر در مجلس شورای اسلامی نیز در این 

آیین گفت: دولت برنامه خوبی برای معیشت اقشار ضعیف جامعه دارد.
حجت الاس��لام محمد باقری بناب با بیان اینکه قوای سه گانه مصمم 
هستند مشکلات معیشتی مردم را حل کنند، افزود: وحدت و یکپارچگی 
که بین قوای س��ه گانه به وجود آمده فرصت مغتنمی است که مشکلات 

مردم حل شود.
وی با بیان اینکه همس��و بودن قوای س��ه گانه حرکتی ارزنده اس��ت؛ 
گف��ت: این همراهی در دولت های قبل کمرنگ بود که امیدواریم رئیس 
جمهور محترم در اصلاح ساختارهای بودجه سال آینده قدم های اساسی 
را بردارند. عضو کمیس��یون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با تأکید بر 
استقرار دفاتر ادارات خدمات رسان در شهر خوشه مهر اظهار کرد: ایجاد 
تعامل بین ش��ورا و شهرداری در حل مش��کلات و ارائه خدمات به مردم 
اثرگذار خواهد بود. باقری بنابی با اشاره به اینکه شوراهای شهر نباید در 
انج��ام وظایف و مأموریت های ذاتی ش��هردار دخالت کنند؛ تصریح کرد: 
قطعاً دخالت ش��ورا در امورات شهرداری اختلاف بین شورا و شهرداری را 

افزایش خواهد داد.

فرماندار بناب: شوراها به دنبال توسعه و آبادانی باشند

۶۱ درصد جمعیت آذربایجان شرقی 
۲ دُز واکسن کرونا را دریافت کردند

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی تبریز:


